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VERSLAG RAADSCOMMISSIEVERGADERING FINANCIËN EN VEILIGHEID 
 
FV: F&V nr. 09/11 
Datum: 2 december 2009 
Plaats:  Oude raadzaal 
Tijd: 20.00 – 21.35 uur 
 
Aanwezig: dhr. J.A. Marion (voorzitter), dhr. B. Baldew (PvdA), dhr. A. de Rooij (PvdA), dhr. S.W. 
Telgt (PvdA), mw. L.R. van Gijlswijk (SP), dhr. B.H. Koops (CDA), dhr. M.T. Gijsbertsen 
(GroenLinks), dhr. J.M. van Keulen (VVD), dhr. S.S. Huisman (ChristenUnie), dhr. R.P. Prummel 
(Stadspartij), dhr. R. Liefers (Student en Stad). 
Namens de griffie: dhr. D.H. Vrieling (griffier), dhr. W.T. Meijer (commissiegriffier). 
De burgemeester dhr. J.P. Rehwinkel en de wethouder mw. C.T. Dekker. 
Verder aanwezig: dhr. H.P. Bakker (gemeentesecretaris), dhr. J. Imholz (directeur DIA). 
Aanwezig bij agendapunt B.1.: dhr. R.H. Bouman (accountant). 
Afwezig m. k.: dhr. B. Oost (PvdA), mw. H. Rademaker (SP), dhr. D. de Haan (GroenLinks), mw. 
B.G. de Boer (VVD), dhr. P.J.R. van der Wilt (D66). 
Verslag: dhr. Z. Jeuring (Notuleerservice Nederland). 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
A.1. Mededelingen voorzitter/portefeuillehouders 
De voorzitter: 

• De commissie heeft bij de conformstukken voorstellen ontvangen van CDA en Stadspartij. 
 
A.2.  Vaststelling agenda 
Het CDA stelt voor onder A.4. Conformstukken het punt Begrotingswijziging bij 
Voortgangsrapportage 2009-2 rechtstreeks als bespreekstuk voor de raad van 16 december 2009 te 
agenderen. Dit omdat de voortgangsrapportage ontbreekt. 
Wethouder Dekker zegt dat dit komt door de presentatie over de Turap. De raad ontvangt de 
voortgangsrapportage enkele dagen voor de vergadering van 16 december. 
De voorzitter deelt mee dat geen wensen en bedenkingen zijn binnengekomen over de aankoop door 
de gemeente van aandelen in waterbedrijf Groningen. Het punt hoeft daarom niet te worden 
geagendeerd. Het college kan ervan uitgaan dat de raad instemt met de aankoop. 
De agenda wordt met inachtneming van het bovenstaande gewijzigd vastgesteld. 
 
A.3.  Vaststelling LTA en lijst van moties en toezeggingen 
Ongewijzigd vastgesteld. 
 
A.4.  Conformstukken 
Begroting 2010 en jaarrekening 2008 Groninger Archieven 
De Stadspartij merkt op: 

• De fractie zal de raad op 16 december verzoeken het Gouden Boek op internet te plaatsen. 
Wethouder Dekker reageert: 

• Het college zal voor de raad van 16 december 2009 schriftelijk zijn standpunt kenbaar maken. 
Het raadsvoorstel gaat als bespreekstuk naar de raad van 16 december 2009. 
 
Tussentijdse resultaatbestemming 2009 
De Stadspartij merkt op: 

• De fractie overweegt wijzigingsvoorstellen bij de voorstellen 2 tot en met 6. De onderbouwing 
van het college moet beter. Het gaat om te veel bureaucratie. 

De ChristenUnie: 
• De fractie wijst op voorstel 5, Krachtwijken: het aantal partijen betekent een risico. 

Wethouder Dekker reageert: 
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• De wethouder ontraadt de voorstellen van de Stadspartij om de gelden niet te bestemmen. Een 
aantal budgetten is in 2009 nog niet uitgegeven en activiteiten moeten doorgaan. De raad heeft 
zich over alle onderwerpen al eerder uitgesproken. 

Het raadsvoorstel gaat conform naar de raad van 16 december 2009. 
 
Treasurystatuut gemeente Groningen 2010-2011 
Het CDA merkt op: 

• De gemeente heeft via de provincie geld in IJsland vastgelegd. De fractie had verwacht dat het 
college over dergelijke constructies nog nadere afspraken zou maken en deze aan de raad zou 
voorleggen. 

De Stadspartij merkt op: 
• Is de verschuiving in de kwaliteitscriteria voldoende om eerdere debacles te voorkomen? 
• Een obligatielening ten laste van de stad is een goede optie. Waarom wordt dit uitgesloten? 

GroenLinks merkt op: 
• De fractie wil het college aanmoedigen om bij het uitzetten en opnemen van kortlopende 

financieringen meer gebruik te maken van kritische banken. 
De PvdA merkt op: 

• De fractie is tevreden met het stuk. De aanscherpingen voor het uitzetten van geld zijn goed. 
De wethouder reageert: 

• Afspraak met de provincie is dat deze gelden van de gemeente niet bij buitenlandse banken 
wegzet. Er is nog discussie over gemengd beheer: de gemeente is daar niet voor. 

• Kritisch bankieren: de gemeente gaat dat doen voor zover mogelijk.  
• De vragen van de Stadspartij zijn al eerder beantwoord. 

Het raadsvoorstel gaat conform naar de raad van 16 december 2009. 
 
Begrotingswijzigingen bij Voortgangsrapportage 2009-2 
Het raadsvoorstel is van de agenda afgevoerd en gaat rechtstreeks als bespreekstuk naar de raad van 
16 december 2009. 
 
Belastingtarieven 2010 
De Stadspartij merkt op: 

• Verstrekking digitale informatie: verzocht wordt om een onderbouwing van het bedrag dat 
wordt gevraagd. Digitale informatie is ‘groener’ en zou goedkoper moeten zijn dan papieren. 

De ChristenUnie merkt op: 
• Logiesbelasting: de fractie vraagt aandacht voor het signaal van de Groninger Cityclub. 
• Begrafenisrechten: de fractie verzoekt het college de kosten niet te hoog te laten oplopen. 

De VVD merkt op: 
• De fractie is het niet eens met de verhoging van de logiesbelasting. 

De wethouder reageert: 
• Kosten bij verstrekking van digitale informatie: de raad wordt schriftelijk geïnformeerd. 
• Logiesbelasting: de wethouder is het ermee eens dat goed op de positie van Groningen moet 

worden gelet bij een verdere verhoging. Dat is nu gedaan. Er vindt alleen een nominale 
verhoging plaats. 

• Begrafenisrechten: de raad heeft ingestemd met het doen van een inhaalslag in verband met de 
kostendekkendheid. 

Het raadsvoorstel gaat conform naar de raad van 16 december 2009. 
 
A.5.  Rondvraag 
De Stadspartij stelt de volgende vraag: 

• De fractie vraagt aandacht voor parkeermogelijkheden bij het stadhuis voor medewerkers van 
de DSW als zij bijvoorbeeld bloemen bezorgen. 

De burgemeester antwoordt: 
•  De burgemeester zal zich erin verdiepen, maar vindt dat meeweegt hoe de gemeente zich ten 

opzichte van andere dienstverleners opstelt. 
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B.1. Interim-controle 2009 
Het CDA merkt op: 

• De fractie geeft het college complimenten. Er zijn goede verbeteringen doorgevoerd. 
• De accountant vraagt aandacht voor de spankracht van de organisatie en het CDA sluit zich bij 

deze opmerking aan. De fractie vroeg al eerder naar eventuele capaciteitsproblemen. 
• Het koppelen van de ambitie en de capaciteit aan de nieuwe planning is een goede zaak. 
• Een sterkere controlerende rol van de raad in verband met toezicht/governance: een 

interessante koppeling. Het aanbod van de accountant voor een expertmeeting wordt aanvaard. 
• Administratieve organisatie en interne controle: er is nog een kritische factor die niet is 

genoemd, namelijk houding en gedrag van medewerkers die worden gecontroleerd. 
De PvdA merkt op: 

• Het Audit Comité heeft de managementletter besproken en oordeelde: het 
rechtmatigheidbeheer gaat goed, de gemeente is steeds meer, maar nog niet volledig in 
control. 

• De fractie houdt de vinger stevig aan de pols om de gemeente goed in control te krijgen. 
• De fractie is het eens met de reactie van het college op de managementletter. 
• Projecten: de accountant deelt de zorg over de hoeveelheid projecten. De fractie had graag 

gezien dat de accountant adviezen zou geven over prioriteiten en fasering. 
• De fractie vindt dat het goed is dat de accountant naar de liquiditeitspositie gaat kijken. 
• Toezicht: het gaat niet om meer, maar om beter toezicht. Het is prima dat er een expertmeeting 

komt. 
Student en Stad merkt op: 

• Interne controleplannen: goed dat die nu worden opgepakt. Graag de resultaten naar de raad. 
• Doelmatigheidsonderzoeken: worden deze wel voldoende gebruikt voor het doorvoeren van 

verbeteringen? 
• Controlerende taak raad/toezicht: de Code Goed Openbaar Bestuur kan in de kast blijven 

liggen, want de raad heeft al veel gesproken over ’hoe gaan we met elkaar om’. Het plan 
daarvoor is al vrij helder. Een gesprek in de raad over het eventueel anders vormgeven van het 
toezicht is goed. Dat houdt de raad scherp. 

De VVD merkt op: 
• Complimenten voor de stappen die al zijn gezet en voor de vooruitgang en de 

betrouwbaarheid van de tussenrapportages. De gemeente is er echter nog niet. 
• De reactie van het college op de managementletter is akkoord. 
• Versterken controlefunctie raad: een verdere discussie in de raad is een goed voorstel. 

GroenLinks merkt op: 
• Complimenten voor de wethouder. De fractie is het eens met het voorstel om als raad te 

discussiëren over de controlerende taak en toezicht. 
• De fractie ontvangt graag uitleg over de onrechtmatige uitkeringen WWB. 

De SP merkt op: 
• Complimenten voor de wethouder. De fractie wil graag de discussie over toezicht in de 

nieuwe raad. 
De ChristenUnie merkt op: 

• Complimenten voor de ambitieuze plannen en de veranderagenda van de gemeente. 
• Nieuw ICT-systeem: de fractie is benieuwd hoe de implementatie verloopt. 
• Tekort Zuidelijke Ringweg: de fractie vraagt uitleg over het tekort van 0,6 miljoen euro. 

De Stadspartij merkt op: 
• De fractie is het eens met de complimenten; de raad heeft de vinger voldoende aan de pols wat 

betreft de financiën. Daar moet de raad zo mee doorgaan. 
De wethouder merkt op: 

• De wethouder is blij met het oordeel van de accountant over de bereikte effecten. 
• De echte lakmoesproef komt bij de rekening 2009: dan moet blijken of het prognosticerend 

vermogen is toegenomen en tot betere rapportages leidt. 
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• De prioriteiten: drie projecten staan bovenaan, namelijk BIV, risicomanagement en invoeren 
financieel systeem. Indien extra middelen nodig zijn, komt de wethouder naar de raad. 

• Relatie liquiditeitspositie en de meerjarenbegroting: er is veel kort geld nodig om de 
investeringen op korte termijn te kunnen doen. De structurele begrotingstekorten op de lange 
termijn hebben betrekking op de langetermijnbaten en -lasten. De wethouder overweegt dit in 
een memo toe te lichten. 

• Tekort ZRG: dit komt doordat nu al uitgaven moeten worden gedaan ten laste van het plan. 
De accountant gaat in op de volgende punten: 

• WWB: uit interne controle door de dienst is gebleken dat in bepaalde gevallen onrechtmatige 
uitkeringen zijn gedaan. Dit is geëxtrapoleerd en leidt tot de 400.000 euro, wat niet wil zeggen 
dat in totaal voor dit bedrag onrechtmatige uitkeringen hebben plaatsgevonden. 

• Relatie liquiditeitspositie en meerjarenbegroting: het Audit Comité beslist de komende 
vergadering of er een onderwerp van wordt gemaakt. 

 
Twee presentaties 
Dhr. Bakker verzorgt een presentatie over de tweede tussenrapportage en de verschillen met de 
zomerbrief. 
Dhr. Imholz verzorgt een presentatie over de tweede tussenrapportage, de resultaatprognose DIA en 
de verschillen met de zomerbrief. 
 
C.1. Lijst van ingekomen stukken 
Er worden geen opmerkingen gemaakt. 
 
C.2. Vaststelling verslagen van 14 oktober, 5 en 18 november 2009 
De verslagen van 14 oktober en 5 november 2009 worden ongewijzigd vastgesteld. 
 
Toezeggingen 
 
Wethouder Dekker 
Bij agendapunt A.4. Conformstukken: 
De raad ontvangt voor de vergadering van 16 december 2009 het standpunt van het college over het 
voorstel van de Stadspartij het Gouden Boek op internet te plaatsen. 
De raad ontvangt schriftelijk informatie over de onderbouwing van de te betalen bedragen voor het 
verstrekken van digitale informatie. 
 
De voorzitter sluit de vergadering om 21.35 uur. 


